
Zápis
z 32. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT

dne 22. 4. 2021

Místo konání: realizováno přes MS Teams
Čas konání: 14:00 – 16:00
Přítomní:
Omluveni:
Neomluveni:
Hosté: děkan doc. Katolický, proděkani prof. Křupka, doc. Hlinka, doc. Fuis a

Ing. Bednář, tajemník Ing. Tesař
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:
1. Volba skrutátorů
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 31. řádného zasedání, plnění usnesení
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií
4. Schválení Dodatku č. 2 k Jednacímu řádu AS FSI VUT
5. Konečné projednávání Časového plánu akademického roku 2021/2022
6. Předložení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2021
7. Předložení Výroční zprávy o činnosti FSI VUT za rok 2020
8. Předložení Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských studijních

programech za ZS 2020/2021
9. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení
10. Schválení termínu a programu příštího zasedání
11. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Představení přizvaných účastníků jednání

Doc. Návrat přivítal pana děkana, proděkany prof. Křupku, doc. Hlinku, doc. Fuise a Ing. Bednáře a
tajemníka Ing. Tesaře. Zasedání se dále zúčastnili někteří z nově zvolených senátorů.

ad 1) Volba skrutátorů

Návrh skrutátorů: doc. Klimeš, Ing. Houfek
Hlasování: pro: 21 proti: 0 zdržel se: 2
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ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 31. řádného zasedání, plnění
usnesení

Usnesení: AS FSI schvaluje program 32. řádného zasedání.
Hlasování: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 0

Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 31. řádného zasedání ze dne 25. 3. 2021.
Hlasování: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 0

Plnění usnesení:
Usnesení, ve kterém AS FSI žádal o vložení týdne mezi zimní a letní semestr bylo odesláno
předsedovi AS VUT.

ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií

Děkan:
- K návrhu na úpravu časového plánu a vložení volného týdne mezi zimní a letní semestr se

připojilo pouze jedno další pracoviště VUT, proto vedení univerzity návrh neakceptovalo.
- Od 26. 4. bude umožněn vstup na VŠ studentům závěrečných ročníků, na FSI se opatření týká

cca 250 studentů, podmínky pro vstup budou upřesněny na základě informací z MŠMT.
- Očkování zájemců z řad zaměstnanců nad 70 let je již ukončeno, v současné době probíhá

očkování skupiny 65 - 69 let.
- Diskutuje se koncept jedné smlouvy, vedení fakult se mají vyjádřit k zaměstnancům s více

smlouvami, na FSI se jedná o 86 lidí.
- Ústřední knihovna zajistila přístup do databáze SCIO.
- Do BS je přihlášeno 1534 uchazečů, do NMS 682 uchazečů (minulý rok 713)

Na dotaz doc. Návrata okomentoval prof. Křupka stav projektů fondu vědy:
Bylo podáno 96 projektů, do losování prošlo 89. Přidělená částka z úrovně rektorátu je cca 2 mil. Kč.

Prof. Štětina:
- Proběhlo zasedání AS VUT, zasedala i EK AS VUT.
- Bylo zveřejněno hodnocení Metodiky 17+.

RNDr. Popela:
- RVŠ:

- V médiích jsou zveřejňována stanoviska užšího předsednictva, po připomínkách by mělo
být zřejmé, který orgán usnesení přijímá.

- SK RVŠ zaujala stanovisko k Radě ČT, podklady budou senátorům zaslány až budou k
dispozici záznamy z jednání.

- Byly prezentovány další pohledy na mzdové analýzy.
- V legislativních záležitostech bylo jednáno o novele zák. 130, RVŠ iniciuje podání

pozměňovacích návrhů.
- Proběhla diskuze o hospodaření RVŠ. Dle indikativního škálování v segmentu vysokých

škol je VUT zařazeno do skupiny B.
- AS VUT:

- Po korekcích byly zveřejněny 3 poslední zápisy.
- Byla doplněna Rada pro vnitřní hodnocení.
- Byla doplněna Vědecká rada.
- Rozpočet VUT - již jsou známa chybějící čísla, budou poskytnuta EK a vedení FSI.
- O vložení volného týdne mezi zimní a letní semestr byl na součástech VUT projeven

zájem, o návrhu se bude nadále diskutovat.
Doc. Vašík vznesl dotaz, zda rozpočet VUT bude schválen na zasedání dne 18. 5. RNDr. Popela
odpověděl, že dle jeho odhadu je velká pravděpodobnost, že tento termín bude dodržen. K tomuto
názoru se připojit i prof. Štětina.
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Prof. Maca upozornil ke konceptu jedné smlouvy, že mohou vzniknout problémy vzhledem k tomu, že
jednotlivá personální oddělení součástí VUT nejsou propojena. O komplikacích, které mohou
vzniknout, ze zmínil i pan děkan.
doc. Roupec:
- K novele zák. 130 proběhla společná schůze LK a komise VaV. Vzhledem k tomu, že

připomínkové řízení je ukončeno, je vyvíjena iniciativa k tomu, aby jednotliví poslanci podávali
pozměňovací návrhy.

ad 4) Schválení Dodatku č. 2 k Jednacímu řádu AS FSI VUT

Předmětem úpravy je čl. 11 tak, aby rozhodnutí o konání zasedání distančním způsobem nebylo
omezeno pouze na předsedu.
V odpovědi na svůj dotaz ohledně této změny obdržel doc. Roupec e-mail z právního oddělení
rektorátu, ve kterém je uvedeno, že ke změně není žádný důvod, neboť lze použít stávající předpisy.
Doc. Roupec vznesl další dotaz ohledně toho, jaké bude stanovisko právní odboru, pokud tuto změnu
AS FSI schválí a postoupí Dodatek č. 2 do AS VUT.
Ve své odpovědi JUDr. Podola uvedl další výhrady, např. že nejsou vymezeny vnější okolnosti, není
definováno, kdo je účastník jednání a co znamená plnohodnotně se účastnit. Toto jsou ale ve
skutečnosti námitky i proti současnému platnému znění, ke kterému právní odbor již vydal kladné
stanovisko v minulém roce. Další námitka byla k výrazu “osoba svolávající zasedání”, v tomto případě
již byl podán návrh na nahrazení tohoto výrazu slovem “subjekt”.
Doc. Roupec se dále zamýšlel nad různými alternativami, které by mohly nastat v případě, že Dodatek
AS FSI neschválí (je zde otázka případného napadení ustavujícího zasedání) a také nad těmi, které
by mohly nastat, pokud AS FSI Dodatek schválí a předloží ho AS VUT. Doc. Roupec se přiklání k
tomu, upravit odstavec 1 a o dodatku hlasovat.
RNDr. Popela se přiklonil k návrhu o dodatku hlasovat, není možné, aby právní odbor rozporoval
něco, co před půl rokem doporučil.
Pan děkan uvedl, že právní odbor nemůže zakázat změnu Jednacího řádu jen z toho důvodu, že dle
jeho názoru není potřeba, má se pouze vyjádřit, zda dokument není v rozporu s obecně platnými
předpisy.
Ing. Ramík uvedl, že na jednání LK se někteří senátoři přikláněli k názoru, že stávající předpis lze
chápat implicitně tak, že všechna jednání mohou probíhat i distančně (i z toho důvodu, že v
legislativních předpisech ostatních součástí také není uvedeno distanční jednání). Dle Ing. Ramíka je
tedy na zvážení, zda změnu provést či nikoliv. Také vyjádřil politování nad skutečností, že vzhledem k
časovému sledu událostí nemohli být senátoři včas seznámeni se všemi názory Právního oddělení
rektorátu.
Doc. Roupec uvedl, že první odpověď JUDr. Podoly obdržel včera, odpověděl na ni dnes ráno a druhá
odpověď z právního odboru přišla půl hodiny před zasedáním. Dále upozornil, že AS VUT svůj jednací
řád již upravil - byla přidána možnost tajného hlasování na neprezenčním jednání (v této chvíli
doc. Roupec nemá informaci o tom, zda je již na ministerstvu zaregistrovaný nebo ještě ne).
Po diskuzi se senátoři rozhodli o předloženém dokumentu hlasovat.

Usnesení: AS FSI schvaluje Dodatek č. 2 k Jednacímu řádu AS FSI VUT ve znění ze dne 22. 4.
2021.
Hlasování: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 1

ad 5) Konečné projednávání Časového plánu akademického roku 2021/2022

Proděkan Bednář informoval, že kromě požadavku vložení volného týdne byl vznesen dotaz ohledně
možnosti provádět změny v časovém plánu v souvislosti s pandemickou situací. Pro tento akademický
rok již jedna změna provedena byla rozhodnutím děkana (zkouškové období letního semestru bylo
prodlouženo o 14 dní). Po konzultaci s právním oddělením FSI se vedení rozhodlo postupovat podle
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stávajících předpisů, tzn. změny, které dle zákona může provádět děkan fakulty, by případně byly
upraveny rozhodnutím děkana, změny podléhající schválení AS, by byly senátu předloženy.
Ing. Konečná uvedla, že studijní komise plán projednala a žádné další připomínky vzneseny nebyly.

Usnesení: AS FSI projednal Časový plán akademického roku 2021/2022 ve znění ze dne 25. 3. 2021
a nemá námitek.
Hlasování: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 3

ad 6) Předložení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2021

Pan tajemník uvedl, že rozpočet předpokládá nárůst 3 %, reálná čísla nejsou zatím známa z důvodu
nedořešených vstupů z úrovně rektorátu, proto některé údaje jsou zkreslené (týká se především
rozdělení VaV v rámci koeficientu K a rozdělení IP, zvláště složky MPc a BR). Nejasné jsou zatím také
náklady na COVID opatření. Do rozpočtu jsou také promítnuty náklady související s rekonstrukcí
areálu. Při odhadování výnosů rozpočet počítá se stagnující doplňkovou činností a klesajícími nájmy.
Fakulta se nachází ve stabilní ekonomické situaci a má dostatečné rezervy.
RNDr. Popela informoval, že již obdržel údaje z úrovně rektorátu a po zasedání je poskytne vedení
fakulty a předsedovi finanční komise, data v předložené verzi dokumentu jsou pouze pracovní nebo
zcela chybí.
Prof. Štětina informoval, že příští čtvrtek proběhne zasedání FK. V minulém období se komise
zabývala Výroční zprávou o hospodaření a analytickými daty a vzesla požadavky na menší úpravy.
V zásadě je zpráva připravena ke schválení.
Ing. Konečná vznesla dotaz na rekonstrukci auly Q. Pan tajemník odpověděl, že akce je
zaregistrovaná na MŠMT, rekonstrukce začne pravděpodobně již v průběhu prázdnin.

ad 7) Předložení Výroční zprávy o činnosti FSI VUT za rok 2020

Proděkan Hlinka upozornil senátory, že zpráva je předložena ve formátu, který umožňuje komentáře
ze strany senátorů, další připomínky mohou být zasílání přímo doc. Hlinkovi.

ad 8) Předložení Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských
studijních programech za ZS 2020/2021

Proděkan Fuis uvedl, že předložená zpráva byla vytvořena na základě podkladů poskytnutých řediteli
ústavů a byla personálně anonymizovaná. Dokumentem se bude dále zabývat studijní komise, oba
studijní proděkani jí budou k dispozici pro případné dotazy a připomínky.

ad 9) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení

VaV SPIL
zástupce: prof. Štětina, náhradník: Mgr. Hoderová
Hlasování: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 01
ÚFI: zahraniční vědec (projekt MEMOV - proběhlo 19. 4.)
zástupce: prof. Maca
Hlasování: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 1
ÚK: VaV junior
zástupce: doc. Blecha, náhradník: Ing. Houfek
Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 3
ÚMTMB: VaV junior
zástupce: Ing. Ramík, náhradník: prof. Štětina
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Hlasování: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 2

ÚJ: asistent pro výuku německého jazyka
zástupce: doc. Knoflíček, náhradník: Ing. Houfek
Hlasování: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 2
LPTP: 2x researcher
zástupce: doc. Blecha, náhradník: Ing. Houfek
Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 3

ad 10) Schválení termínu a programu příštího zasedání

Návrh termínu 33. řádného zasedání je čtvrtek 20. 5. 2021.
Program:
- Výroční zpráva o hospodaření
- Rozdělení finančních prostředků
- Výroční zpráva o činnosti
- Zpráva o hodnocení výuky za ZS 20/21

Doc. Vašík informoval, že ustavující zasedání nově zvoleného akademického senátu je plánováno na
27. 5. 2021 (toto datum je v souladu s výkladem ministerstva na ukončení nouzového stavu).
Osvědčení o zvolení senátorem budou zasílána elektronicky.

Usnesení: AS FSI schvaluje termín 33. řádného zasedání na 20. 5. 2021 a návrh předběžného
programu.
Hlasování: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 0

ad 11) Různé

Ing. Kosová informovala, že na 3. 6. SKAS FSI naplánovala pro studenty závěrečných ročníků online
konferenci diplomových prací. Přihlášky jsou do 14. 5.
Prof. Štětina upozornil, že na úrovni AS VUT se již začíná diskutovat o volbě rektora, tedy i na
červnovém zasedání AS FSI by již mohly zaznít první informace v souvislosti s volbou děkana.
Na dotaz Ing. Bradáče ke složení komisí pro konferenci diplomových prací odpověděla Ing. Kosová,
že komise budou vytvářeny až podle počtu přihlášených studentů z jednotlivých ústavů.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská
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